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§ 149 Dnr KS 2022/01384-3.12.3 

Beslut - Svar på motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 
Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige: 
Motionen avslås. 
Reservation 
Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M) och Johan Henriksson (S) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Elisabeth Unells (M) förslag. 
Ärendebeskrivning 
Elisabeth Unell (M) och Anna Hård af Segerstad (M) har i en motion med 
rubriken Motion från (M) om promenadstråk längs Svartån föreslagit att ta 
fram förslag på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån mellan 
Västerås och Skultuna samt att stadens mark längs Svartån mellan Vallby-
bron och Mälaren klassas som parkmark och upprustas med parkbänkar och 
belysning.  
Kommunfullmäktige har den 17 oktober, 2017 §363 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Motionen har remitterats till tekniska 
nämnden, fastighetsnämnden, nämnden för idrott, fritid och förebyggande 
samt till Skultuna kommundelsnämnd. I ett senare skede gjordes en 
kompletterande remittering till byggnadsnämnden.  
Västeråsmajoriteten anser att frågan om ett promenadstråk mellan Västerås 
och Skultuna inte är möjlig utifrån markägares ställningstagande. När 
tekniska nämnden i maj 2021 tog kontakt med 36 berörda fastighetsägare för 
att inhämta synpunkter i frågan inkom svar från 16 varav 14 ställde sig helt 
negativa till projektet och två valde att inte ta ställning. Detta tillsammans 
med tekniska svårigheter gör att första att-satsen föreslås avslås. 
Remissinstanserna anser att syftet med motionens andra att-sats redan är 
omhändertagen, då stadens mark längs Svartån på sträckan mellan Vallby-
bron och Mälaren är föremål för flera pågående projekt och ytorna längs 
Svartåstråket omfattas av städning och olika typer av skötsel. Definitionen 
parkmark kommer inte påverka karaktären av Svartåstråket. Västerås-
majoriteten föreslår därför att även motionens andra att-sats ska avslås. 
Västeråsmajoriteten har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut: 
Förslag till kommunfullmäktige: 
Motionen avslås. 
Yrkanden 
Elisabeth Unell (M) yrkar bifall till motionen. 
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Jonas Cronert (S) yrkar bifall till Västeråsmajoritetens förslag. 
Proposition 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels bifall till 
motionen från Elisabeth Unell (M), dels bifall till Västeråsmajoritetens 
förslag från Jonas Cronert (S). Ordföranden föreslår en propositionsordning 
där de två förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
föreslagen propositionsordning varvid den genomförs. Ordföranden finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Västeråsmajoritetens förslag. 
Kopia till 
Byggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Nämnden för idrott, fritid och förebyggande 
Skultuna kommundelsnämnd 
 



                     MOTIONSSVAR Sida 1 (1) 

    Datum Diarienummer  
                 2024-03-25       KS 2022/01384 

Svar på motion från (M) om promenadstråk längs Svartån 

Förslag till beslut 
Förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 

Elisabeth Unell (M) och Anna Hård af Segerstad (M) har i en motion med rubriken Motion 
från (M) om promenadstråk längs Svartån föreslagit att ta fram förslag på hur det kan 
skapas en promenadväg längs Svartån mellan Västerås och Skultuna samt att stadens mark 
längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas som parkmark och upprustas med 
parkbänkar och belysning.  

Kommunfullmäktige har den 17 oktober, 2017 §363 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Motionen har remitterats till tekniska nämnden, 
fastighetsnämnden, nämnden för idrott, fritid och förebyggande samt till Skultuna 
kommundelsnämnd. I ett senare skede gjordes en kompletterande remittering till 
byggnadsnämnden.  

Västeråsmajoriteten anser att frågan om ett promenadstråk mellan Västerås och Skultuna 
inte är möjlig utifrån markägares ställningstagande. När tekniska nämnden i maj 2021 tog 
kontakt med 36 berörda fastighetsägare för att inhämta synpunkter i frågan inkom svar 
från 16 varav 14 ställde sig helt negativa till projektet och två valde att inte ta ställning. 
Detta tillsammans med tekniska svårigheter gör att första att-satsen föreslås avslås. 

Remissinstanserna anser att syftet med motionens andra att-sats redan är omhändertagen, 
då stadens mark längs Svartån på sträckan mellan Vallbybron och Mälaren är föremål för 
flera pågående projekt och ytorna längs Svartåstråket omfattas av städning och olika typer 
av skötsel. Definitionen parkmark kommer inte påverka karaktären av Svartåstråket. 
Västeråsmajoriteten föreslår därför att även motionens andra att-sats ska avslås. 
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Epost: camilla.goliath@vasteras.se 

MOTIONSUNDERLAG 
Sida 

1 (3) 

Datum 

2024-02-06 
Diarienr 

KS 2022/01384- 3.12.3  

  

 

Kopia till 

Byggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Nämnden för idrott, fritid och förebyggande 
Skultuna kommundelsnämnd 
 

 

 

Underlag för beslut om Motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 

Ärendebeskrivning 

Elisabeth Unell (M) och Anna Hård af Segerstad (M) har i en motion med 

rubriken Motion från (M) om promenadstråk längs Svartån föreslagit att: 

 1.Ta fram förslag på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån 

mellan Västerås och Skultuna.                                                                         

2. Stadens mark längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas som 

parkmark och upprustas med parkbänkar och belysning.  

Kommunfullmäktige har den 17 oktober, 2017 §363 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Motionen har remitterats till tekniska nämnden, fastighetsnämnden, 

nämnden för idrott, fritid och förebyggande samt till Skultuna 

kommundelsnämnd. I ett senare skede gjordes en kompletterande remittering 

till byggnadsnämnden.  

Byggnadsnämnden, tekniska nämnden, nämnden för idrott, fritid och 

förebyggande och Skultuna kommundelsnämnd har inkommit med 

remissvar.  

Fastighetsnämnden har inte inkommit med remissvar.  

Byggnadsnämnden, tekniska nämnden och Skultuna kommundelsnämnd har 

inkommit med i huvudsak följande synpunkter som beskrivs i 

faktuaunderlaget nedan.  

Faktaunderlag 

Byggnadsnämnden 

Ett promenadstråk längs med Svartån skulle tillföra rekreativa värden och 

förslaget går i linje med översiktsplanen, Öp 2026 där det står: ”Svartådalen 

föreslås utvecklas regionalt för turism, friluftsliv och bygdeutveckling 

samtidigt som unika natur- och kulturvärden bevaras. Åtgärder kan vara 

iordningställande av sammanhängande vandringsleder, 

paddlingsmöjligheter, gång- och cykelvägar i ånära lägen, fritidsfiske från 

bryggor, anknytande kollektivtrafik, mötes- och rastplatser samt 

informations- och guidningsmöjligheter vid särskilt värdefulla och 

intressanta destinationer”.  

Byggnadsnämnden konstaterar samtidigt att ett antal hinder och svårigheter 

finns för att kunna gå vidare med förslaget: 
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- Privata markägares tidigare uttryckta negativa inställning till ett 

framlagt, liknande förslag som utretts som ett uppdrag under åren 

2019–2021 via tekniska nämnden. 

 

- De höga naturvärdena i Svartådalen kan utgöra försvårande 

förutsättningar för att anlägga stråk.  

 

Vad gäller sträckan inom Västerås tätort, mellan Vallbybron och Mälaren så 

är markområdet längs ån detaljplanelagd som natur- eller parkmark. Vid 

utveckling av de rekreativa värdena behöver balans sökas mot 

bevarande/utveckling av de stora naturvärdena.  

Nämnden för idrott, fritid och förebyggande  

Nämnden för idrott, fritid och förebyggande anser att ett eventuellt 

kommande projektet helt och hållet ska ligga hos tekniska nämnden och 

fastighetsnämnden.  

Tekniska nämnden 

Förslaget om att inrätta en förbindelse för gående och cyklister längs Svartån 

upp mot Skultuna har varit uppe för behandling flera gånger, senast i form av 

ett uppdrag från kommunstyrelsen 2019 (Dnr TN 2019/00828). Detta 

uppdrag utreddes på förvaltningen och återrapporterades vid tekniska 

nämndens sammanträde i maj 2021. Som en del av utredningen tog 

förvaltningen kontakt med berörda fastighetsägare i fråga om förlängning av 

promenadstråket längs Svartån till Skultuna. Av 36 berörda fastighetsägare 

inkom svar från 16, varav 14 ställer sig helt negativa till projektet och två 

väljer att i nuläget inte ta ställning. Detta sammantaget med en bedömning 

av de tekniska svårigheter som en lokalisering längs Svartåns strand innebär 

gjordes då bedömningen att det inte var framkomligt att gå vidare i frågan.  

Tekniska nämnden gör idag bedömningen att ställningstagandet från 2021 

fortfarande är aktuellt.  

Stadens mark längs Svartån på sträckan mellan Vallbybron och Mälaren är 

idag föremål för flera olika pågående projekt av teknik och 

fastighetsförvaltning respektive stadsbyggnadsförvaltningen. 

Att definiera Svartåstråket som en gemensam park kan diskuteras, men 

begreppet i sig påverkar inte karaktär och skötsel av olika ytor.  

Fråga om klassning av mark som parkmark i detaljplaner däremot ligger inte 

inom ramen för tekniska nämndens ansvar. 

Skultuna kommundelsnämnd 

Skultuna kommundelsnämnd är positiva till att en promenadväg längs 

Svartån mellan Västerås och Skultuna skulle komma till stånd.  

Skultuna kommundelsnämnd delar dock tekniska nämndens bedömning att 

frågan om ett promenadstråk längs Svartån mellan Västerås och Skultuna 

inte är möjlig utifrån markägares ställningstaganden från uppdraget som 

utreddes 2019–2021. 
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Juridisk bedömning 

Kommunstyrelsen är behörig att fatta beslutet i enlighet med 

kommunstyrelsens reglemente och kommunallagen. 

Ekonomisk bedömning 

Att anlägga en promenadväg längs med Svartån mellan Västerås och 

Skultuna kräver både investeringar av engångskaraktär och löpande i form 

av utökad driftsbudget i form av underhåll och skötsel. 

- Initialt behöver ett flertal utredningar utföras, bland annat natur-och 

kulturvärden, konsekvenser för jordbruket, geoteknisk och 

hydrologiska undersökningar. 

- Utredningar om inköp av mark eller kompensation till markägare 

behöver ske eller inte. 

- Investeringar för anläggning av promenadväg och broar. 

- Utökad driftsbudget till Tekniska nämnden för skötsel och underhåll. 

Nuläge: 

Stadens mark längs Svartån på sträckan mellan Vallbybron och Mälaren är 

idag föremål för flera olika pågående projekt av teknik och 

fastighetsförvaltning respektive stadsbyggnadsförvaltningen. 

Inom ramen för Gatu- och parkenhetens pågående projekt gällande 

upprustning av Svartåstråket mellan Apotekarbron -Vallbybron finns 

budgeterat medel fördelade över ett antal år om totalt 17 miljoner kronor. 

Projektet kommer att ge utökat behov av skötsel och underhåll som idag inte 

ryms inom ordinarie driftbudget.  

Hållbar utveckling 

Anläggning av ett promenadstråk längs med Svartån går i linje med 

översiktsplanens strategier om hälsa och välbefinnande, jämlika 

förutsättningar, livskraftig landsbygd med starka serviceorter, enkelt att gå 

och cykla samt grön och blå identitet. Rekreativa värden behöver utvecklas 

med förekommande strandskydd och balanseras med delar av sträckan som 

mycket höga naturvärden. 

 

Helene Öhrling 

Stadsdirektör 

Christin Tjärnheden 

Direktör strategisk 

samhällsutveckling 
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§ 303 Dnr BN 2023/00422-1.7.1 

Remiss - Motion från (M) om promenadstråk längs Svartån 

Beslut 

Stadsbyggnadsförvaltningen förslag till yttrande daterad 2023-11-13 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.    

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har till byggnadsnämnden, med flera nämnder, remitterat 

en motion från Moderaterna (M). Motionärerna föreslår att: 

- förslag för hur det kan skapas en promenadväg längs hela Svartån från 

Västerås till Skultuna tas fram. 

- stadens mark längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas som 

parkmark och upprustas med parkbänkar och belysning. 

Stadsbyggnadsförvaltningens synpunkter  
Stadsbyggnadsförvaltningen har i bifogat yttrande redovisat sin bedömning 

hur förslaget förhåller sig till gällande översiktsplan Öp 2026. Förvaltningen 

konstaterar också att liknande förslag tidigare har remitterats till 

byggnadsnämnden och även utretts av tekniska nämnden. Då har 

identifierats ett antal förutsättningar som påverkar möjligheten att komma 

vidare med förslaget och vad som behöver beaktas. 

Stadsbyggnadsförvaltningen har till byggnadsnämnden lämnat följande 

förslag till beslut:  

Stadsbyggnadsförvaltningen förslag till yttrande daterad 2023-11-13 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.    

Proposition 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och byggnadsnämnden 

beslutar enligt detta. 

Kopia till 

Kommunstyrelsen 



 

 
 

 
 
Stadsbyggnadsförvaltningen 
Elin Bengtsson 
Tomas Persson 
Epost: byggnadsnamnd@vasteras.se 
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 Kommunstyrelsen 

 

Yttrande - Remiss - Motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 

Stadsbyggnadsförvaltningens synpunkter  

Stadsbyggnadsförvaltningen bedömer att ett promenadstråk längs med 

Svartån skulle tillföra rekreativa värden och att förslaget är i linje med en 

lydelse i översiktsplanen, Öp 2026: 

”Svartådalen föreslås utvecklas regionalt för turism, friluftsliv och 

bygdeutveckling samtidigt som unika natur- och kulturvärden bevaras. 

Åtgärder kan vara iordningställande av sammanhängande vandringsleder, 

paddlingsmöjligheter, gång- och cykelvägar i ånära lägen, fritidsfiske från 

bryggor, anknytande kollektivtrafik, mötes- och rastplatser samt 

informations- och guidningsmöjligheter vid särskilt värdefulla och 

intressanta destinationer” 

Förvaltningen konstaterar samtidigt att ett antal hinder och svårigheter finns 

för att kunna gå vidare med förslaget. Det handlar dels om privata 

markägares tidigare uttryckta negativa inställning till ett framlagt, liknande 

förslag, dels att de höga naturvärdena i Svartådalen kan utgöra försvårande 

förutsättningar för att anlägga stråk. 

Vad gäller sträckan inom Västerås tätort, mellan Vallbybron och Mälaren så 

är markområdet längs ån detaljplanelagd som natur- eller parkmark. Vid 

utveckling av de rekreativa värdena behöver balans sökas mot 

bevarande/utveckling av de stora naturvärdena. Röjning och städning i dessa 

miljöer kan påverka den biologiska mångfalden, belysning kan hota fåglar 

och fladdermöss och fler grusade stigar kan påverka naturvärden/ biologisk 

mångfald. Det finns grusade stigar på båda sidor Svartån mellan 

Biskopsgatans bro och Vallbyfriluftsmuseum (bortsett från en kort sträcka 

som går längs Trumslagargatan) 

Bakgrund 

Förslag att anlägga ett promenad (och cykel)-stråk längs Mälaren och 

Skultuna har tidigare varit uppe för behandling tidigare i både tekniska 

nämnden och byggnadsnämnden.  

2017 svarade byggnadsnämnden på en remiss med ett liknande förslag och 

uttryckte då att ett promenadstråk på sträckan skulle utgöra en fantastisk 

möjlighet, men att bland annat miljöstöd till markägare är en fråga som 

måste hanteras om förslaget ska tas vidare. 
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2019 fick tekniska nämnden i uppdrag av kommunstyrelsen att utreda 

förutsättningarna för en möjlig dragning av ett nytt gång- och cykelstråk 

utmed Svartån på sträckan mellan Vallbybron och Skultuna. Som en del av 

utredningen tog förvaltningen kontakt med berörda fastighetsägare i syfte att 

ta reda på hur de initialt ställer sig till att upplåta eller försälja del av mark 

för att förlänga promenadstråket längs Svartån till Skultuna. Av 36 berörda 

fastighetsägare inkom svar från 16, varav 14 ställde sig negativa till projektet 

och två valde att inte ta ställning. Detta sammantaget med en bedömning av 

de tekniska svårigheter som en lokalisering längs Svartåns strand innebar 

gjordes då bedömningen att det inte var framkomligt att gå vidare i frågan.  
 

Under 2022 remitterades den nu aktuella motionen till bland annat tekniska 

nämnden. Tekniska nämnden bedömde då att ställningstagandet från 

utredningen 2019-2021 fortfarande var aktuellt. De utvecklade även frågan 

gällande att definiera Svartåstråket mellan Vallbybron och Mälaren som 

parkmark. De förklarade att begreppet i sig inte påverkar karaktär och 

skötsel av olika ytor. Alla ytor längs Svartåstråket omfattas idag av städning 

och olika typer av skötsel beroende på dess karaktär. Stadens mark längs 

Svartån på sträckan mellan Vallbybron och Mälaren var då föremål för flera 

olika pågående projekt av Teknik och fastighetsförvaltningen. Exempelvis 

var sträckan Apotekarbron till Vallbybron med i ett projekt för upprustning, 

där ett gestaltningsprogram togs fram omfattande översyn av vegetation och 

gestaltning av vistelseytor, vilket innefattade bänkar och belysning. 



 

 
 

 
 
Kultur-, idrott- och fritidsförvaltningen 
Karin Spets 
Epost: karin.spets@vasteras.se 
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 Kommunstyrelsen 

 

Yttrande Internremiss - Motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 

Teknik och fastighetsförvaltningen har ansvar för den befintliga gångvägen 

längs med Svartån och de har även gjort tidigare utredning om gång och 

cykelväg till Skultuna. Då Teknik och fastighetsförvaltningen ansvarar för 

gång och cykelvägar anser Kultur Idrott o Fritidsförvaltningen att projektet 

ska ligga helt och hållet hos dem. Kultur Idrott o Fritidsförvaltningen har i 

övrigt inget att erinra på remissen. 
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§ 16 Dnr KDNS 2022/00472-1.7.1 

Remissyttrande- Motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 

Beslut 

Kommundelsnämnden beslutar enligt kommundelsförvaltningens förslag till 

yttrande. 

Ärendebeskrivning 

Moderaterna (M) har inkommit med en motion i vilken motionärerna 

föreslår att: 

1. förslag tas fram på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån 

mellan Västerås och Skultuna.  

2. stadens mark längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas som 

parkmark och upprustas med parkbänkar och belysning. 

 

Kopia till 

Kommunstyrelsen 

 



 

 
 

 
 
Skultuna kommundelsnämnd 
Rasmus Persson 
Epost: rasmus.persson@vasteras.se 
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Kopia till 

Kommunstyrelsen Västerås stad 
 

Skultuna kommundelsnämnd 

 

Tjänsteutlåtande - Internremiss. Motion från (M) om 
promenadstråk längs Svartån 

Förslag till beslut 

Skultuna kommundelsnämnd beslutar i enlighet med 

kommundelsförvaltningens förslag till svar till yttrande. 

 

Ärendebeskrivning 

Moderaterna (M) har inkommit med en motion i vilken motionärerna 

föreslår att: 

1. förslag tas fram på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån 

mellan Västerås och Skultuna.  

2. stadens mark längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas som 

parkmark och upprustas med parkbänkar och belysning. 

 

Beslutsmotivering 

Skultuna kommundelsnämnd är positiva till att en promenadväg längs 

Svartån mellan Västerås och Skultuna skulle komma till stånd.  

Förslaget om att inrätta en förbindelse för gående och cyklister längs Svartån 

upp mot Skultuna har dock varit uppe för behandling flera gånger tidigare. 

2019 utreddes frågan av ansvarig förvaltning (teknik- och 

fastighetsförvaltningen) utifrån ett uppdrag från kommunstyrelsen 2019 (Dnr 

TN 2019/00828). Uppdraget återrapporterades vid tekniska nämndens 

sammanträde i maj 2021.    

 

Som en del av utredningen tog teknik- och fastighetsförvaltningen kontakt 

med berörda fastighetsägare i fråga om förlängning av promenadstråket 

längs Svartån till Skultuna. Av 36 berörda fastighetsägare inkom svar från 

16, varav 14 ställer sig helt negativa till projektet och två väljer att i nuläget 

inte ta ställning. Detta sammantaget med en bedömning av de tekniska 

svårigheter som en lokalisering längs Svartåns strand innebär gjordes då 

bedömningen att det inte var framkomligt att gå vidare i frågan.  

 

Skultuna kommundelsförvaltning delar teknik- och fastighetsförvaltningens 

bedömning att frågan om ett promenadstråk längs Svartån mellan Västerås 

och Skultuna inte är möjlig utifrån markägares ställningstaganden från 2021. 
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§ 14 Dnr TN 2022/00756-1.7.1 

Beslut - Yttrande över motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 

Beslut 

1. Yttrandet godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

Särskilt yttrande 

Jonas Larsson (M), Stefan Lindh (M), Alexandra Andersson (M) och Mikael 

Pettersson (M) lämnar särskilt yttrande enligt följande: 

Stråket längs Svartån är en potentiellt stor resurs för Västerås som 

rekreationsområde och frågan måste därför hållas levande och kontinuerligt 

bevakas. 

Ärendebeskrivning 

Moderaterna (M) har inkommit med en motion i vilken motionärerna 

föreslår att: 

1. förslag tas fram på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån 

mellan Västerås och Skultuna.  

2. stadens mark längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas som 

parkmark och upprustas med parkbänkar och belysning. 

Teknik- och fastighetsförvaltningen har i tjänstutlåtande, daterat den 16 

december 2022, lämnat förslag till beslut: 

1. Yttrandet godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

Yrkanden 

Ordföranden yrkar bifall till teknik- och fastighetsförvaltningens förslag till 

beslut. 

Kopia till 

Kommunstyrelsen 

 



 

 
 

 
 
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Marianne Holgersson 
Epost: marianne.holgersson@vasteras.se 
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 Kommunstyrelsen 

 

Yttrande Remiss - Motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 

Förslaget om att inrätta en förbindelse för gående och cyklister längs Svartån 

upp mot Skultuna har varit uppe för behandling flera gånger, senast i form av 

ett uppdrag från kommunstyrelsen 2019 (Dnr TN 2019/00828). Detta 

uppdrag utreddes på förvaltningen och återrapporterades vid tekniska 

nämndens sammanträde i maj 2021.    

 

Som en del av utredningen tog förvaltningen kontakt med berörda 

fastighetsägare i fråga om förlängning av promenadstråket längs Svartån till 

Skultuna. Av 36 berörda fastighetsägare inkom svar från 16, varav 14 ställer 

sig helt negativa till projektet och två väljer att i nuläget inte ta ställning. 

Detta sammantaget med en bedömning av de tekniska svårigheter som en 

lokalisering längs Svartåns strand innebär gjordes då bedömningen att det 

inte var framkomligt att gå vidare i frågan. Förvaltningen gör idag 

bedömningen att ställningstagandet från 2021 fortfarande är aktuellt. 

 

Stadens mark längs Svartån på sträckan mellan Vallbybron och Mälaren är 

idag föremål för flera olika pågående projekt av Teknik och fastighets-

förvaltning respektive Stadsbyggnadsförvaltningen. Att definiera 

Svartåstråket som en gemensam park kan diskuteras, men begreppet i sig 

påverkar inte karaktär och skötsel av olika ytor. Alla ytor längs Svartåstråket 

omfattas idag av städning och olika typer av skötsel beroende på dess 

karaktär. Den norra delen av aktuell sträcka har en höga naturvärden med en 

mer vild karaktär medan mer stadsnära ytor såsom Stadsparken har karaktär 

av en traditionell parkmiljö. För sträckan mellan Apotekarbron och 

Vallbybron pågår ett projekt för upprustning, inom vilket ett gestaltnings-

program framtagits omfattande såväl översyn av vegetation som gestaltning 

av vistelseytor. Bänkar och belysning ingår nämnda Gestaltningsprogram 

som ett led i att skapa ett mer sammanhållet och attraktivt rekreationsstråk 

längs aktuell sträcka. I en första pågående etapp kommer en gångbrygga med 

bänkar att byggas i anslutning till anläggandet av faunapassagen vid 

Falkenbergska kvarnen. Befintliga parkbänkar som är trasiga repareras 

alternativt byts under tiden ut inom ramen för ordinarie underhåll.  

 

Fråga om klassning av mark som parkmark i detaljplaner däremot ligger inte 

inom ramen för tekniska nämndens ansvar.  

 



 

 
 

-  
 
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Marianne Holgersson 
Epost: marianne.holgersson@vasteras.se 
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Tekniska nämnden 

 

Tjänsteutlåtande - Yttrande över motion från (M) om 
promenadstråk längs Svartån 

Förslag till beslut 

1. Yttrandet godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.   

Ärendebeskrivning 

Moderaterna (M) har inkommit med en motion i vilken motionärerna 

föreslår att: 

1. förslag tas fram på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån 

mellan Västerås och Skultuna.  

2. stadens mark längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas som 

parkmark och upprustas med parkbänkar och belysning. 

Förvaltningens yttrande presenteras i bilaga. 

 

Juridisk bedömning 

Nämnden är behörig att fatta beslutet i enlighet med nämndens reglemente 

och kommunallagen. 

 

Ekonomisk bedömning 

För att anlägga en promenadväg längs med Svartån från Vallbybron till  

Skultuna kommer stora investeringar att behöva göras oavsett om inköp av 

mark eller kompensation till markägare behöver ske in eller inte. Större 

investering kommer krävas för anläggning av grusväg och broar över 

Svartån. Ett flertal utredningar kommer att behövas avseende bland annat 

natur-och kulturvärden, konsekvenser för jordbruket, geoteknisk och 

hydrologiska undersökningar. Konsekvensanalyser gällande effekter på 

driftbudgeten behöver presenteras. Idag saknas budgeterade medel för ett 

sådant projekt. Skötsel och underhåll ryms heller inte inom tekniska 

nämndens ordinarie driftbudget. 

 

Inom ramen för Gatu- och parkenhetens pågående projekt gällande 

upprustning av Svartåstråket mellan Apotekarbron -Vallbybron finns 

budgeterat medel fördelade över ett antal år om totalt 17 miljoner kronor, 

varav 7 miljoner kronor för den första pågående deletapp på drygt 70 meter 

vid bron vid Falkenbergska kvarnen i samverkan med projekten 

faunapassage Falkenbergska kvarnen och förbättrad gång- och cykelväg från 

Sätra till city. För resterande etapper kvarstår 10 miljoner kronor i budget 

vilket inte kommer att räcka, för att uppnå samma status. Stor osäkerhet på 

kostnader på grund av stabiliseringsproblem. Projektet kommer att ge utökat 



VÄSTERÅS STAD 
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behov av skötsel och underhåll som idag inte ryms inom ordinarie 

driftbudget. 

 

Det är fullt möjligt att öka graden av skötsel allmänt längs Svartån mellan 

Vallbybron och Mälaren. Detta kan i så fall ske i form av tillköp i befintlig 

driftentreprenad, och eventuellt permanentas i samband med förnyelse av 

driftavtal för område Centrum, som kommer att ske under 2024. Påkallade 

extra skötselinsatser ryms dock inte inom tekniska nämndens ordinarie 

driftbudget, utan kräver kompensation i ram. 

Hållbarhetsbedömning 

Anläggning av ett promenadstråk längs med Svartån går i linje med 

översiktsplanens strategier om hälsa och välbefinnande, jämlika 

förutsättningar, livskraftig landsbygd med starka serviceorter, enkelt att gå 

och cykla samt grön och blå identitet. Vid en hållbarhetsbedömning har att 

beaktas förekommande strandskydd och delar av sträckan med mycket höga 

naturvärden.  

 

 

 

Hans Näslund  Linnea Viklund 

Direktör   Enhetschef 



Motion 2022-10-12  

 

 

 

 

Motion angående promenadstråk längs 
Svartån 

Västerås har en fantastisk tillgång i Svartån och ådalen från Västerås till 
Skultuna.  

Vi har vid ett flertal tillfällen lyft frågan om att vi måste utreda möjligheten till ett 
promenadstråk längs hela Svartån mellan Västerås och Skultuna. Delar av 
denna sträcka är det redan idag grusad gångväg men för att kunna komma hela 
vägen till Skultuna krävs överenskommelser med markägare och en 
undersökning om på vilken sida det är lämpligt att ha en gångväg. Det kan 
också vara så att gångvägen behöver vara på olika sidor på olika sträckor. 
Enklare träbroar skulle göra det möjligt att gå över ån för att på så sätt få en 
gångväg hela vägen mellan Västerås och Skultuna. Gångvägen behöver inte 
snöröjas på vintern utan kan vara en grusad väg där det går att både, gå, cykla 
och rida. På lämpliga platser behöver det också finnas bänkar för att kunna vila 
och njuta av utsikten. 

En annan sträcka längs Svartån som behöver ett rejält lyft är svartådalen 
mellan Mälaren och Vallbybron. Belysning, röjning av sly och fler parkbänkar är 
exempel på åtgärder som behöver vidtas för att göra denna vackra del av 
Västerås både tryggare och attraktivare för besök. Tryggheten måste också 
öka. Inte minst på den sträcka som är från Mälaren till Vallybron. Ett sätt att se 
till att området röjs och städas är att klassa det som parkmark. 

 

Med anledning av ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta:  

1. Att ta fram förslag på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån 
mellan Västerås och Skultuna 
 

2. Att stadens mark längs Svartån mellan Vallbybron och Mälaren klassas 
som parkmark och upprustas med parkbänkar och belysning. 

 

Elisabeth Unell (M)    Anna Hård af Segerstad (M) 
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